
Dativ plurálu   Komu? Čemu? 

Pronouns, numerals, adjectives 

M, F, N 

ten, ta, to    TĚM   dva, dvě DVĚMA  můj, moje MÝM   český, -á, -é ČESKÝM 

     tři  TŘEM   tvůj, tvoje TVÝM   cizí             CIZÍM 

     čtyři  ČTYŘEM  jeho  JEHO 

     pět  PĚTI etc.  její  JEJÍM 

     (devět – devíti)   náš, naše NAŠIM 

          váš, vaše VAŠIM 

          jejich  JEJICH 

Substantives 

Ma      F       N  

doktor             DOKTORŮM   klinika   KLINIKÁM   auto    AUTŮM 

lékař, učitel LÉKAŘŮM, UČITELŮM nemocnice  NEMOCNICÍM  moře    MOŘÍM 

otec etc., kůň OTCŮM, KOŇŮM  tvář   TVÁŘÍM   nádraží   NÁDRAŽÍM  

fotbalista FOTBALISTŮM  dáseň, broskev etc. DÁSNÍM, BROSKVÍM  kuře, rajče etc.  KUŘATŮM, RAJČATŮM  

soudce SOUDCŮM   čelist   ČELISTEM   centrum; muzeum etc.  CENTRŮM, MUZEÍM  

             trauma, kóma etc.  TRAUMATŮM, KÓMATŮM   

Mi              

zub  ZUBŮM  

dárek etc. DÁRKŮM  

dům etc. DOMŮM  

počítač POČÍTAČŮM 

 

REMEMBER! 

dítě, děti – dětem, člověk, lidé – lidem 

              



Lokál plurálu  O kom? O čem? 

Pronouns, numerals, adjectives 

M, F, N 

ten, ta, to    TĚCH   dva, dvě DVOU   můj, moje MÝCH   český, -á, -é ČESKÝCH 

     tři  TŘECH  tvůj, tvoje TVÝCH  cizí             CIZÍCH 

     čtyři  ČTYŘECH  jeho  JEHO 

     pět  PĚTI etc.  její  JEJÍCH 

     (devět – devíti)   náš, naše NAŠICH 

          váš, vaše VAŠICH 

          jejich  JEJICH 

Substantives 

Ma      F        N 

doktor             DOKTORECH  klinika   KLINIKÁCH    auto   AUTECH 

lékař, učitel LÉKAŘÍCH, UČITELÍCH nemocnice  NEMOCNICÍCH   moře   MOŘÍCH 

otec etc., kůň OTCÍCH, KONÍCH  tvář   TVÁŘÍCH    nádraží  NÁDRAŽÍCH  

fotbalista FOTBALISTECH  dáseň, broskev etc. DÁSNÍCH,  BROSKVÍCH   kuře, rajče etc.  KUŘATECH, RAJČATECH  

soudce SOUDCÍCH   čelist   ČELISTECH    centrum; muzeum etc. CENTRECH, MUZEÍCH  

              trauma, kóma etc.  TRAUMATECH, KÓMATECH 

Mi               

zub  ZUBECH 

dárek etc. DÁRCÍCH  

dům etc. DOMECH  

počítač POČÍTAČÍCH 

 

REMEMBER! 

dítě, děti – dětech, člověk, lidé – lidech, peníze - penězích 

Čech – Češích, bůh – bozích, neurolog – neurolozích, kolega – kolezích, úředník –  úřednících (the M nouns ending in -ch, -h, -g/a/, -k) etc.  

jablko – v jablkách/jablcích, ucho – v uších, oko – v očích (the N nouns ending in -ko, -go, -ho, -cho) 



Instrumentál plurálu  Kým? Čím? 

Pronouns, numerals, adjectives 

M, F, N 

ten, ta, to    TĚMI   dva, dvě DVĚMA  můj, moje MÝMI  český, -á, -é ČESKÝMI 

     tři  TŘEMI   tvůj, tvoje TVÝMI  cizí             CIZÍMI 

     čtyři  ČTYŘMI  jeho  JEHO 

     pět  PĚTI etc.  její  JEJÍMI 

     (devět – devíti)   náš, naše NAŠIMI 

          váš, vaše VAŠIMI 

          jejich  JEJICH 

Substantives  

Ma      F        N 

doktor   DOKTORY   klinika   KLINIKAMI    auto   AUTY 

lékař, učitel LÉKAŘI, UČITELI  nemocnice  RESTAURACEMI   moře   MOŘI 

otec etc., kůň OTCI, KOŇI   tvář   NEMOCNICEMI   nádraží  NÁDRAŽÍMI  

fotbalista FOTBALISTY   dáseň, broskev etc. DÁSNĚMI, BROSKVEMI  kuře, rajče etc.  KUŘATY, RAJČATY 

soudce SOUDCI   čelist   ČELISTMI    centrum; muzeum etc.  CENTRY, MUZEI  

              trauma , kóma etc.  TRAUMATY, KÓMATY 

Mi               

zub  ZUBY 

dárek etc. DÁRKY  

dům etc. DOMY  

počítač POČÍTAČI 

 

REMEMBER! 

modelka s dlouhýMA  nohaMA, rukaMA (končetiny) 

člověk, lidé – lidmi, dítě, děti – dětmi, peníze - penězi 


